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01) Goedkeuring van  
a) 11/02/2020 

• OME legt uit dat hij geen tijd had om het af te maken. Het zal 

morgenochtend worden verzonden 

b) 12/05/2020 

• EDS vroeg om een verduidelijking van punt 9 - Covid: "Tax on web" wordt 

gezet, maar weet niet meer waar het over gaat. 

• OME en VDE leggen uit dat het het probleem is om doven te helpen bij het 

invullen van "Tax on web", voorzieningen die in 2019 zijn verdwenen. 

• CA: de pv is goedgekeurd 

02) Covid-19: Opsluiting en personen met een handicap  
a) Stand van zaken - VDE 

a. VDE legde uit dat de pers de besluiten van de Task Force met betrekking 

tot de COVID-19-premies had belicht. Veerle van het Muylle-kabinet was 

duidelijk: het sociale aspect is geratificeerd, er wordt niet meer op 

teruggekomen. 

b. GM heeft verduidelijkt dat dit niet is wat de CSNPH-verzoeken op dit punt 

niet in aanmerking zijn genomen. Er zijn voorstellen en het beleid sorteert 

en beslist 

c. EDS: we proberen bij te houden wat er gedaan wordt. Er is de kwestie van 

de mensen die thuis wonen, en in de zomer zijn een aantal diensten 



gesloten of werken ze met minder personeel. Dit kan moeilijk zijn voor 

veel mensen met een handicap. Isolatie zal een groot probleem blijven. 

d. PG vestigt de aandacht op de moeilijkheden die organisaties die 

vakantiereizen organiseren, ondervinden. Er moet grote zorgvuldigheid 

worden betracht in dit opzicht. We kunnen niet het risico nemen dat er een 

tweede golf ontstaat. Er is ook het probleem van de 300€ bonus en de 

treinkaart... niet iedereen heeft er een nodig. Hij vraagt zich af wat het 

werkelijke nut is van deze maatregelen? 

e. OME zijn van mening dat we ons bevinden in een logica van "heropleving 

van de consumptie" in plaats van rekening te houden met de 

moeilijkheden van mensen die echt gestraft worden door Covid-19 

f. GM concludeert dat de status van kwetsbare personen zich tegen mensen 

met een handicap keert: hun recht om te spreken is tot nul gereduceerd... 

Hier heeft het collectief alle ruimte in beslag genomen. Als individuele 

eisers afwezig zijn, wordt de persoon thuis geïsoleerd. 

b) EC: "post-Covid" herinnering - Gauthier Cocle (GC) 

a. GC bedankt voor dit moment van terugkeer op internationaal niveau. Hij 

gaat in op de volgende punten: 

i. UNCRPD-verslag uit België: het werd verzonden voor begin april, in 

afwachting van de Nederlandse vertaling. De oorspronkelijk voor 

2020 geplande Dialoog is uitgesteld tot augustus-september 2021. 

De sessie van april 2021 is geannuleerd. Het verslag over 

"foltering" wordt uitgesteld tot eind 2021. Alles verandert 

voortdurend 

ii. COSP is uitgesteld tot december. In het najaar zal een EA-

bijeenkomst worden gehouden. 

iii. Werkforum uitgesteld tot oktober 

iv. De Disability High Level Group (DHLG) vond vorige week plaats. 

1. Covid-19 heeft veel werk verricht met de schriftelijke 

bijdragen van de lidstaten. EDF, Coface, Enil, Easpd namen 

het woord. De terugkerende constatering was dat er zeer 

snel "lock-down" beslissingen werden genomen, zonder dat 

er voldoende maatregelen voor mensen met een handicap 

werden genomen en dat er een lange wachttijd was voordat 

er rekening werd gehouden met de situatie van mensen met 

een handicap. Goede praktijken die hieruit kunnen worden 

getrokken, zijn de noodzaak van betere communicatie en 

specifieke steunmaatregelen. In Duitsland zijn 

inkomenssteunmaatregelen voor PH genomen. 

2. Toekomstige EU-strategie inzake handicaps: Europese 

Commissie raadpleegt. Een. De mededeling van de 

Commissie wordt begin 2021 verwacht. Het zal rekening 

houden met de impact van Covid.  

a. GM lichtte de door André Felix voor de Groep op hoog 

niveau voorbereide interpellatie toe: hij stelde 3 

mogelijkheden voor om het reactievermogen van de 

lidstaten te beoordelen. Hij zei in zijn commentaar 

dat België de Organisaties van personen met een 

handicap er niet bij betrekt. Dat is niet waar. Aan de 

andere kant is er geen rekening gehouden met hun 

mening, die anders is. 

b. VDE is verbaasd omdat Khadija een zeer compleet 

document heeft gestuurd. Het secretariaat zal vragen 

om een correctie 

3. De volgende DHLG staat gepland voor oktober. 

v. Het coördinatiemechanisme: is nooit betrokken geweest bij de 

Belgische Covid-reflectie. Er zijn contacten geweest met het 



advocatenkantoor Muylle over ouderschapsverlof met een kind met 

een handicap over de mogelijkheid om uitkeringen te combineren 

met tijdelijke werkloosheid. 

vi. Op Europees niveau zijn de besprekingen over het meerjarig 

financieel plan nog steeds aan de gang. Wat het ESF betreft, 

hebben bepaalde elementen betrekking op de aspecten handicap, 

non-discriminatie en gelijke behandeling: er zijn de begrippen 

"voorwaardelijkheid" waarin het UNCRP en de Europese sociale 

pijler voorzien. Alvorens een project in te dienen, dient de lidstaat 

zijn eigen beoordeling van de deïnstitutionalisering te maken, zodat 

het ESF niet wordt gebruikt voor institutionele opbouw.  

vii. Op het niveau van de Raad van Europa vond een "Coormulti"-

bijeenkomst plaats: er is geen specifiek "invaliditeitscomité" meer, 

maar er zijn 2 rapporteurs aangesteld, de ene over non-

discriminatie, de andere over democratie.... We zullen het effect 

van deze rapporteurs moeten zien en om een follow-up moeten 

vragen. 

b. European Disability Card (EDC): de consultant zal zijn verslag eind juni 

indienen. Bij de evaluatie werden verschillende Belgische entiteiten 

betrokken. Er zijn wat goede en wat slechte dingen. Twee van de 

partnerstaten hebben hun kaarten niet gelanceerd: Italië en Roemenië. In 

Italië kan een Belg met de kaart profiteren, maar een Italiaan kan er niet 

van profiteren en dus ook niet in België. De tenuitvoerlegging in Finland en 

Cyprus verloopt zeer goed.  

i. De THD legt uit dat Inclusion haar leden heeft ondervraagd. Veel 

mensen reageerden: velen verwarden het EDC met de 

parkeerkaart. 

ii. GC: de externe adviseur heeft niet naar beste vermogen gewerkt. 

c. VDE: De lidstaten zullen een beoordeling moeten maken die het gebruik 

van het ESF rechtvaardigt. 

i. GC: De enveloppen zullen aan de lidstaten worden toegewezen. Als 

bijlage bij hun uitvoeringsprogramma moet het UNCRPD ten uitvoer 

worden gelegd. 

ii. CA vroeg om een brief van het BDF aan de verschillende overheden 

om de betrokkenheid van de adviesraden van de verschillende 

regio's te vragen. 

c) EDF heeft een aanbeveling gepubliceerd over "maatregelen voor het inperken van 

het openbaar vervoer". 

03) UNCRPD - Voorbereiding van het Schaduwrapport 2-3 naar 
aanleiding van het officiële rapport van België :  

a) Waarschijnlijke looptijden - EDF-advies (Marine Uldry) 

• OME: Volgens de informatie van Marine Uldry zou het comité de situatie in 

België pas in 2021 analyseren. Dit is in overeenstemming met wat 

Gauthier Cocle zegt. 

b) Methodologische noot 

• OME introduceert de methodologische nota 

• Voor het bestuur, als het "beheersbaar is door het secretariaat", is dat 

prima. 

• OME: De vergaderingen van het follow-upcomité voor het schaduwrapport 

moeten in december en januari worden gehouden. 

• ThD: sommige verenigingen zouden, afhankelijk van hun expertise, 

factsheets kunnen opstellen. 

c) Uitvoering van het BDF-ledenoverleg en adviesraden  

• Geadresseerd onder b) 



04) UPR - Opstellen van het BDF-schaduwrapport 
a) Deadlines 

• Khadija legde uit dat ze contact had opgenomen met het UPR-secretariaat 

van de Verenigde Naties. De maatschappelijke organisaties moeten hun 

verslag uiterlijk op 8/10/2020 indienen. 

• Ze nam contact op met de FOD Buitenlandse Zaken die verantwoordelijk is 

voor de opvolging van de UPR. Ze bevestigt dat alle onderwerpen kunnen 

worden besproken 

b) Voorbereiding van het Schaduwrapport en overleg met de leden van de FDB en de 

adviesraden: Planning (KBH) 

• KBH: de methodologische nota zal vóór 20/06/2020 worden toegezonden, 

het ontwerpverslag vóór 15/08/2020, opmerkingen vóór 15/09/2020 zodat 

de definitieve versie vóór 6/10/2020 kan worden toegezonden. 

• ThD: de nota voorziet in een uitwisseling via e-mail, maar zou het mogelijk 

zijn om een face-to-face vergadering te houden of op zijn minst via 

Teams? 

• EDS: steunt de suggestie van ThD, maar vraagt zich af of dit haalbaar is 

voor het secretariaat en in relatie tot de FOD?  

• GM: bij de SPF is de regel "geen fysieke vergadering vóór 31/08". Daarna 

weten we nog niet...  

• KBH: zal in de methodologische nota een vergaderdatum voorstellen. We 

zullen morgen in de teamvergadering van het secretariaat zien... 

• Wat betreft de feestdagen zijn EDS en ThD terug op 17/8, VvdE is begin 

augustus op vakantie. 

05) EG - Deïnstitutionalisering - Verzoek - Cijfers BE: 
Ontwerpantwoord van het BDF (KBH) 

• De KBH legde uit dat een persoon uit de EC op zoek is naar gegevens over 
het aantal personen met een handicap dat in België in instellingen woont. 
Deze informatie zou voor hem nuttig zijn in het kader van de ESF-
programmering.  

i. Phare gaf geen antwoord. De Raad van Bestuur stemde ermee in dat 
de KBH niet meer tijd zou investeren in pogingen om een antwoord te 
krijgen. 

ii. VAPH vroeg waar het verzoek vandaan kwam. KBH bracht haar in 
direct contact met de EC-ambtenaar. 

iii. EDS: Moeten deze cijfers aan de EG worden meegedeeld, terwijl ze 
niet echt weten wat ze ermee gaan doen? Het is een beetje een 
vreemd proces 

iv. KBH: de persoon werkt voor de Belgische vertegenwoordiging bij de 
Europese Unie 

v. GM: Je moet voorzichtig zijn. Het moet duidelijk zijn dat de items die 
we verzenden niet kunnen worden geverifieerd. Normaal gesproken 
zouden de structuurfondsen moeten worden toegekend op basis van 
respect voor deïnstitutionalisering. Het moet duidelijk zijn dat dit geen 
officiële cijfers zijn. 

vi. VDE: Het werd gespecificeerd in de brief. De dame zei mondeling dat 
ze getallen had ontvangen, maar dat ze wilde controleren... 

vii. EDS: het proces stoort haar, maar deze cijfers zijn nuttig voor ons, 
vooral voor de UNCRP- en UPR-schaduwrapporten. Moet niet gezegd 
worden dat we niet in staat zijn om cijfers door te geven. Wat gaat ze 
dan doen met deze cijfers? Een regel vaststellen? Wat is hun begrip 
van deïnstitutionalisering? Dit kan leiden tot voorstellen of beslissingen 
die niet beantwoorden aan de verwachtingen van het BDF. 



viii. We moeten niet zeggen "de BDF zei..." 
ix. VvdE: De dingen zijn echt niet duidelijk. Iemand die werkt voor de 

Belgische vertegenwoordiging bij de EU en die via maatschappelijke 
organisaties informatie inwint die afhankelijk is van de gewest- en 
gemeenschapsautoriteiten? Benieuwd wat de VAPH gaat zeggen. Het 
zou belangrijk zijn om enige achtergrondinformatie te geven over de 
context van de verzameling van deze cijfers. 

x. ThD: het zou beter zijn om te verwijzen naar de verschillende gewest- 
en gemeenschapsorganisaties. 

xi. GM: Vooral omdat het een vorm van controle lijkt te zijn... zouden de 
dingen zich tegen ons kunnen keren. In het antwoord moet worden 
benadrukt dat we niet in staat zijn om te controleren... 

xii. VDE: Het is ook interessant om jezelf niet af te snijden van deze 
persoon. We krijgen niet veel feedback van de agentschappen. Dit is 
een gebied dat ontsnapt aan de associaties. Het zou interessant 
kunnen zijn om hem uit te nodigen voor een vergadering om het kader 
van zijn verzoek te begrijpen, hoe ze werken? Wat voor soort project 
gaan ze financieren? 

xiii. GM : we kunnen het in de brief zetten : we zijn ons bewust van de 
inzet, we zijn geïnteresseerd om u te ontmoeten, maar we kunnen de 
ontvangen cijfers niet doorgeven. 

xiv. VDE: de ontwerpbrief zal aan de Raad van Bestuur worden 
voorgelegd. Door correctie aan de entiteiten, sturen we ze een kopie? 

xv. GM: het hangt af van de bewoordingen van de brief  
xvi. VDE: hoe zal de EC de verschillende benamingen met betrekking tot 

deïnstitutionalisering en PVF in het bijzonder begrijpen??? 
xvii. De RvB was het eens met de presentatie van GM en de procedure om 

tot de definitieve brief te komen. 

06) SDG's: CFDD: deelname van de BDF als "waarnemer". 
a) Positieve beslissing van de CFDD 

• PG: De contacten bij de GA waren zeer goed. 

• OME legt uit: 

i. PG en GM zullen als BDF-vertegenwoordigers aan de plenaire 

vergadering worden voorgesteld. Als ze beseffen dat hun 

aanwezigheid niet erg nuttig is (puur formalisme), zullen ze dit 

bespreken met Marc Verpoorten. 

b) Aanwijzing van BDF-vertegenwoordigers 

• OME legde uit: we hadden afgesproken om in CA te kijken wie er 

geïnteresseerd en beschikbaar is voor welke werkgroep (WG). Als niemand 

geïnteresseerd was, zouden we ons wenden tot vertegenwoordigers van 

lidorganisaties, volgens hun bevoegdheid, bijvoorbeeld: Mathieu Angelo 

voor de WG met betrekking tot toegankelijkheid, aanpassing van de 

huisvesting... 

• GM: legde uit dat Mai Paulus van ASPH de DDO's zal volgen.  

• OME: het secretariaat zal met haar zien welke WG ze zou kunnen volgen. 

Stelt voor om met de "niet-CA" vertegenwoordigers overeen te komen dat 

zij  

i. een kort schriftelijk verslag te verstrekken waarin kwesties die van 

belang zijn voor mensen met een handicap worden geschetst, 

waarin wordt gewezen op de standpunten die zij hebben ingenomen 

en waarin vragen worden gesteld aan de Raad van Bestuur over de 

positionering, indien nodig  

ii. ten minste eenmaal per jaar "in persoon" verslag uitbrengen aan de 

Raad van Bestuur 



• De Raad van Bestuur heeft zijn instemming met deze werkwijze bevestigd. 

07) SDG's - Videocapsules: Statusrapport 
• OME  

o presenteert de lay-out met inlay van de capsules in FR-NL en D 

gebarentalen. 

o legt uit dat als er geen problemen zijn aan de kant van de FFSB en Doof 

Vlaanderen, de video's beschikbaar moeten zijn tegen het einde van de 

week + tijd om de afdrukbon te controleren en uit te geven. Dus, 

behoudens onverwachte problemen, zal het in orde zijn tegen 25 juni.  

o is van mening dat met het oog op de verspreiding,  

▪ het zou beter zijn om alles op hetzelfde moment te gooien. Hij stelt 

als hypothetische datum 10 september voor... 

▪ dragers :  

• BDF site + CSNPH site (FVP) 

• Sites van lidorganisaties: te coördineren met de 

communicatieverantwoordelijken (OME+FVP) 

• DG-Han site: in verband met communicatie (FVP) 

• CFDD-site: te verhandelen (OME) 

• Wachtkamers: DG-Han, onderlinge maatschappijen, 

ledenorganisaties... te zien met de communicatieambtenaren 

(OME+FVP) 

• Openbare televisiezenders: contact (OME + FVP) 

• Communautaire televisiekanalen: neem contact op (OME + 

FVP) 

• EDS: gemeenschapstelevisiekanalen zijn vaak de gebruikers, voor LMC is het 

noodzakelijk om zich te registreren in een schema. Te zien met de 

communicatieafdeling 

08) EC – European Disability Card (EDC) - "Begunstigde"-enquête :  
a) Het verzamelen van informatie van onze leden 

• Het gaat om uw informatie 

• Het BDF heeft zijn best gedaan in zeer gecompliceerde omstandigheden. 

b) Evaluatie 

• We zullen moeten wachten op de resultaten 

09) EG - Richtlijn elektronische communicatie 
a) EDF Toolbox 

b) Brieven aan Belgische overheden: Project 

c) EDF-advies (Mher Hakobyan) 

OME legt uit dat hij niet de kans heeft gehad om eraan te werken. Dit zal op de agenda 

staan van de vergadering van de Raad van Bestuur in september of oktober. 

10) EDF - Studie over onafhankelijke mobiliteit 
• OME legt uit dat het onderzoek interessant kan zijn, maar dat  

i. de "officiële" termijn is kort: 1/7/2020 

ii. de online vragenlijst is alleen in het Engels 

iii. Marie stelt voor dat  

1. de BDF kan reageren tot 1/9/2020 

2. de BDF kan antwoorden in FR-NL-D 

iv. het secretariaat zou de vragenlijst kunnen aanpassen in FR-NL-D 

(zie haalbaarheidsstudie met FVP) en opsturen naar de 

lidorganisaties met een deadline van 25/08/2020, bijvoorbeeld 



v. vereist een beslissing om Marie te informeren... (voorzichtigheid, ze 

zal met zwangerschapsverlof zijn) 

• EdS: Wat zouden de dingen zijn om te doen? 

• OME:  

i. zorgen voor vertalingen, plaatsing op de BDF-website en overdracht 

aan EDF.  

ii. Er wordt niet gewerkt aan de analyse van de ontvangen gegevens. 

11) Benoît Lutgen (lid van het Europees Parlement) - Verzoek om 
een ontmoeting : 

a) praktische aspecten 

• OME legt uit dat hij op vrijdag en maandag zonder succes geprobeerd heeft 

telefonisch contact te leggen. Een e-mail werd vandaag verstuurd met de 

vraag om 3 voorgestelde data voor 10/07/2020 voor een vergadering op 

BXL of door gebruik te maken van "Teams". 

b) post-covid "EU relaunch": de plaats van de handicap 

• OME legde uit dat de heer Lutgen belangstelling had voor informatie... 

c) 2021 EU-jaar van de spoorwegen 

• OME legt uit dat de heer Lutgen positief heeft gereageerd... 

• GM : de mobiliteitskaart toevoegen 

• Het RvC wacht op voorstellen voor data en verzoekt het secretariaat om 

een voorbereidende nota. 

12) UNCRPD - 13e zitting van het COSP: Gedeeltelijke vernieuwing 

van het CRPD-comité: stand van zaken 
• OME: in dit stadium hebben we niet echt informatie over de kandidaten. 

• PG: ondervroeg de voormalige Belgische ambassadeur bij de Verenigde 

Naties, maar kreeg geen antwoord. 

• EdS: dit is het soort onderwerp waar we geen grip op hebben. 

• PG: op Belgisch niveau zal er waarschijnlijk geen kandidaat zijn: het is erg 

laat om de onderhandelingen met andere staten te beginnen.  

• CA: EDF zal na de zomer opnieuw moeten worden geïnterviewd. 

13) Platform van de adviesraden: functioneren 
• PG: Het platform wordt steeds moeilijker te bedienen. Alle adviesraden moeten op 

de vergaderingen vertegenwoordigd zijn. NOOZO reageerde niet meer? 

• VDE :  

o NOOZO heeft sinds gisteren een nieuwe president.  

o Het idee was dat er 2 mensen per adviesraad zouden moeten zijn, maar 

dat er slechts één aanwezig zou moeten zijn. Maar voor het Waalse Gewest 

is er alleen Michel Mercier. 

• PG vraagt om een e-mail terug te sturen met uitleg over de werking en de 

coördinaten van 2 personen per structuur om telkens 1 persoon te kunnen 

hebben... bij de ondertekening van GM en PG. 

• EDS: de adviesraad is een overgangsregeling. Er zijn twee structuren en er is er 

maar één opgezet. We zitten in een "niemandsland". 

• VvdE: kan contact opnemen met Sophie Hubert voor Vlaanderen en erop 

aandringen dat er altijd iemand is. 

• VDE stelt de brief op en legt deze voor aan PG en GM. 

14) De Waardevolle 500 
• PG vraagt waar deze groep van 500 vandaan komt? 



• OME: dit zijn mensen die betrokken zijn bij het Davos Forum en die zeggen dat ze 
invloed hebben. 

• CA is van mening dat het volgende niet moet worden nagestreefd 

15) EP-Resolutie over de Europese strategie inzake handicaps na 
2020 

• Ter informatie 

• VDE legt uit dat het Europees Parlement aandringt op een 2020-2030-strategie voor 
personen met een handicap. 

XX) Diversen 
1. EDF - Agenda voor de rechten van personen met een handicap - Raad van overleg 

a. OME  
i. De aanvraag van CN is vrijdag aangekomen en is nog niet geopend 

(29 pagina's).  
ii. De "Disability right agenda" is wat het EDF de "Europese strategie 

inzake handicaps" noemt.  
iii. Reactie verwacht op maandag 15/06 
iv. OME zal donderdag per e-mail een voorstel doen aan de Raad van 

Bestuur. 

2. EDF-bestuur: GM zal niet kunnen deelnemen. 

3. GM : rail, we hadden gisteren een vergadering met de NMBS.  
a. CSNPH, UNIA, Cawab verzamelden zich volgens de 2e M7 order.  
b. De NMBS heeft ons uitgenodigd en vertelt ons dat ze de opdracht hebben om 

de fabrikant op te roepen om de bestelling van volledig aangepaste wagens in 
volledige autonomie te herzien.  

c. Ze vragen om geheimhouding.  
d. Als "2021 Europees Jaar van de Spoorwegen" wordt gevalideerd, is dit het 

juiste moment om dit dossier voor te leggen.  
e. We zullen erop aandringen dat het in de beleidsverklaring van de regering 

staat 

4. GM meldt het bestaan van een zaak die door de UNIA wordt behandeld: een dove 

die vraagt dat het ziekenhuis de kosten van de gebarentaalinterpretatie voor zijn 

rekening neemt. Het ziekenhuis weigert omdat het software gebruikt die het 

mogelijk maakt om online te vertalen. Dit past niet bij de persoon. UNIA probeert 

een bemiddeling 

 


